



ChatGPT CheatSheet V2.1

Tip: Use the P.R.O.M.P.T.-Structure for your ChatGPT-Prompts.



<Project> <Role> <Output> <Main audience> <Presentation> <Tone>

P	R	O	M	P	T
roject	ole	utput	ain Audience	resentation	one
<p>What project do you have? What is the context?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Blog post 2. Product description 3. #Hashtags 4. Summarize 5. Sentiment analysis 6. Respond to an email 7. Generate ideas 8. Correct spelling 9. Translate 10. Create a full text from keywords 11. Find pro and con arguments for a discussion 12. Create code 13. Find a bug in the code 14. Prompt for image AI 	<p>Assign ChatGPT a role, e.g.:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. SEO expert 2. Math teacher 3. Butcher 4. Art expert 5. Elon Musk 6. Selfish AI bot 7. Historian 8. Programmer 9. 3-year-old child 10. Dog 11. Alien 12. Snowflake 13. Financial analyst 14. Coach 15. Interior designer 16. Sommelier 17. Dream interpreter 18. Napoleon 19. Javascript Console 20. Time-travel advisor 	<p>What should the output be? What exactly should ChatGPT do?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Write a blog post that highlights the benefits of the product "Spider Drink." 2. List the 10 key points in the new heating law. 3. Create 5 transaction-oriented search keywords. 4. Analyze these product reviews for sentiment. 5. Generate Python code that does xyz including comments. 6. Simulate a 7-sided die. 7. Summarize the following text: 	<p>For which main audience is it to be worked out?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Boss 2. Employee 3. Mother 4. 8-year-old child 5. Customer 6. Art lover 7. Football fans 8. Entrepreneur 9. Fitness Frank (33) 10. Dog 11. Plant 12. Person with visual impairment 13. Grandfather 14. Antique collector 15. Alien 16. See also "Role" 😊 	<p>How should the output be presented and formatted?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 1,000 words in total with 4 chapters. 2. A table with 4 columns. The columns should be A B C ... 3. HTML 4. MIDI file 5. Scientific language 6. Ancient Greek 7. Morse code 8. Yoda style 9. Always start with a random quote that could come from Gandhi. 10. Bullet points 11. After every sentence, an appropriate emoji. 	<p>In what tone should the AI communicate with you?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Casual and humorous 2. Serious and friendly 3. Commanding 4. Excited 5. Very factual 6. Careful and reserved 7. Enthusiastic 8. Loving 9. In short sentences 10. Flowery language 11. Exclusively words that contain an A. 12. In German, then the same answer in English, and then in Swahili.

Top Tip	Boss Prompt	+ First Aid	Top 6 Example - Prompts
<p>Well, what's the top tip? Try, try, try again to the limit. This will give you a good feel for the AI.</p> <p>Further Tips</p> <p>Ask differently: Reformulate your prompt in another way.</p> <p>Ask more: Refine your result through follow-up questions.</p> <p>Chain of thought: Ask the AI to "think out loud" and proceed step-by-step.</p> <p>Ask the AI for questions: Ask it to pose 3 questions to you to lead to a better result for the prompt.</p>	<p>My current project is <Project/Context>.</p> <p>You are a <Role>. Please <Output> for <Human>.</p> <p>The result should be <Presentation / Format>.</p> <p>Here is an example: <Example>.</p> <p>Please consider the right steps and let me share in your thought process during creation.</p> <p>Ask me a question beforehand so that the result will be excellent.</p>	<p>Censorship: ChatGPT says it can't respond for legal, ethical, or privacy reasons. Solutions:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Ask indirectly. • Explain that it's for a movie, book, or dream. <p>Prompts for CoPilot and Gemini? Works the same way. Use the P.R.O.M.P.T. structure for other AIs as well.</p> <p>Prompt Engineering: OpenAI also provides tips at https://platform.openai.com/docs/guides/prompt-engineering.</p>	<p>A few examples – try them out, use the structure and adapt it for yourself:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Nutrition "As a nutritionist, create a 7-day meal plan in the form of a table that lists meals and snacks with calorie counts and nutrients for each day. The plan should total about 1500 words." 2. Animal World - Cat Psychologist "As a cat psychologist, explain in a 500-word brochure, complete with humorous illustrations and bullet points, why cats love boxes. The goal is to give cat owners a humorous insight into the box-loving psyche of their furry friends." 3. Gastronomy - Cooking Show Host "As the host of a cooking show, create a script for a 10-minute show episode on the topic 'Impossible Cheesecake without Egg, Cheese, Flour.'" 4. Space - Alien Tour Guide "As an alien tour guide, develop a travel plan in the form of a 1000-word blog post in the style of a travel vlog, including humorous activities for aliens on their first Earth trip, complete with a table of 'Do's and Don'ts.'" 5. CSV-Output "For a category game, I need a list of 50 cities in Germany starting with A as CSV-file". 6. Technology - Retro Technology Reviewer "As a retro technology reviewer, give a humorous review of a Commodore 64 in a 500-word blog post, supplemented by a fictional program code snippet that demonstrates a 'modern' application in retro style, and concluding bullet points that highlight the most charming features."

Try it!



For Pros: My CustomGPT Super Prompter <https://chat.openai.com/g/g-PCTj78pJh-super-prompter>

Are your ChatGPT conversations now better? Questions? Additions? Feel free to send us an email at fk@fit-fuer-erfolg.de

ChatGPT CheatSheet V2.1
© 2024 www.fit-fuer-erfolg.de

CC-Lizenz Attribution-ShareAlike 3.0 Unported (CC BY-SA 3.0)





ChatGPT CheatSheet V2.1

Tipp: Benutze die P.R.O.M.P.T-Struktur für Deinen ChatGPT Prompt.



<Projekt> <Rolle> <Output> <Mensch> <Präsentation> <Ton>

P rojekt	R olle	O utput	M ensch	P räsentation	T on
<p>Welches Projekt hast Du? Wie ist der Kontext? Als Erstes bitte den Bereich "Projekt"</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Blog-Beitrag 2. Produktbeschreibung 3. #Hashtags 4. Zusammenfassen 5. Sentiment-Analyse 6. E-Mail beantworten 7. Ideen generieren 8. Rechtschreibung korrigieren 9. Übersetzen 10. Aus Stichworten einen ganzen Text machen 11. Pro und Con Argumente für eine Diskussion finden 12. Code erstellen 13. Bug im Code finden 14. Prompt für Bild-KI 	<p>Gib ChatGPT eine Rolle, z.B.</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Experte für SEO 2. Mathe-Lehrer 3. Fleischer 4. Kunstexperte 5. Elon Musk 6. egoistischer KI-Bot 7. Historiker 8. Programmierer 9. 3-jähriges Kind 10. Hund 11. Alien 12. Schneeflocke 13. Finanzanalyst 14. Coach 15. Innenarchitekt 16. Sommelier 17. Traumdeuter 18. Napoleon 19. Javascript Console 20. Zeitreise-Berater 	<p>Was soll der Output sein? Was genau soll ChatGPT tun?</p> <p>Schreibe ein Blog-Posting, das die Vorzüge des Produktes „Spider Drink“ aufzeigt</p> <p>Liste auf die 10 zentralen Punkte im neuen Heizungsgesetz</p> <p>Erstelle 5 transaktionsorientierte Search-Keywords.</p> <p>Analysiere diese Produktrezensionen auf Sentiments.</p> <p>Erzeuge mir Python-Code, der xyz macht inkl. Kommentaren.</p> <p>Simuliere einen 7-seitigen Würfel.</p>	<p>Für welchen Mensch soll es erarbeitet werden?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Chef 2. Angestellten 3. Mutter 4. 8j Kind 5. Kunde 6. Kunstliebhaber 7. Fußball-Fans 8. Unternehmer 9. Fitness Frank (33) 10. Hund 11. Pflanze 12. Sehbehinderten 13. Opa 14. Antiquitätensammler 15. Alien 16. s.a. „Rolle“ ☺ 	<p>Wie soll der Output präsentiert und formatiert werden?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 1.000 Wörter insgesamt mit 4 Kapiteln. 2. Eine Tabelle mit 4 Spalten. Die Spalten sollen sein A, B, C, ... 3. HTML 4. MIDI-Datei 5. Wissenschaftliche Sprache 6. Alt-Griechisch 7. Morse-Code 8. Yoda-Stil 9. Starte immer mit einem zufälligen Zitat, welches von Gandhi kommen könnte. 10. Bulletpoints 11. Nach jedem Satz ein passender Emoji. 	<p>In welchem Ton soll die KI mit Dir reden?</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Lockerer humorvoller Ton 2. Seriös und freundlich 3. Befehlston 4. Aufgeregt 5. Sehr sachlich 6. Vorsichtig und zurückhaltend 7. Begeistert 8. Liebevoll 9. Kurzen Sätzen 10. Blumige Sprache 11. Ausschließlich Wörter, die ein A beinhalten. 12. Auf deutsch, danach die selbe Antwort auf Englisch und dann auf Suaheli.

Top Tipp	Master Prompt	+ Erste Hilfe	Top 6 Beispiel-Prompts
<p>Tja, was ist der Top Tipp? Ausprobieren, ausprobieren, ausprobieren bis zum Limit. Damit bekommst Du ein gutes Gefühl für die KI.</p> <p>Weitere Tipps</p> <p>Anders fragen: Formuliere Deinen Prompt einmal anders</p> <p>Weiter fragen: Verfeinere Dein Ergebnis durch Folge-Fragen</p> <p>Chain of thought: Bitte die KI, „laut zu denken“ und Schritt-für-Schritt vorzugehen.</p> <p>Frage die KI nach Fragen: Stelle mir 3 Fragen, damit die Antwort auf den Prompt zu einem besseren Ergebnis führt.</p>	<p>Mein aktuelles Projekt ist <Projekt/Kontext>.</p> <p>Du bist ein <Rolle>. Bitte <Output> für <Mensch></p> <p>Das Ergebnis soll <Präsentation / Format>.</p> <p>Hier ein Beispiel: <Beispiel></p> <p>Bitte überlege Dir die richtigen Schritte und lass mich an Deinem Gedankengang bei der Erstellung teilhaben.</p> <p>Stelle mir vorab noch eine Frage, damit das Ergebnis exzellent wird.</p>	<p>Zensur ChatGPT sagt, es kann nicht antworten aus rechtlichen, ethischen oder Datenschutz-Gründen. Lösungsansätze: 1) Frage indirekt 2) Erkläre, es wäre für einen Film, Buch oder ist ein Traum</p> <p>Prompts für CoPilot und Gemini? Geht genauso, benutze die P.R.O.M.P.T.-Struktur auch für andere KIs.</p> <p>Prompt Engineering OpenAI gibt auch Tipps https://platform.openai.com/docs/guides/prompt-engineering</p>	<p>Ein paar Beispiele – probiere sie aus, nutze die Struktur und passe sie für Dich an:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Ernährung "Als Ernährungsberater, erstelle einen 7-Tage-Ernährungsplan in Form einer Tabelle, die für jeden Tag Mahlzeiten und Snacks mit Kalorienangaben und Nährwerten auflistet. Der Plan soll insgesamt etwa 1500 Wörter umfassen. 2. Tierwelt - Katzenpsychologe "Als Katzenpsychologe, erkläre in einer 500-Wörter-Broschüre, komplett mit humorvollen Illustrationen und Bullet Points, warum Katzen Kartons lieben. Ziel ist es, Katzenbesitzern einen humorvollen Einblick in die kartonliebende Psyche ihrer Fellfreunde zu geben." 3. Gastronomie - Kochshow-Moderator "Erstelle als Moderator einer Kochshow ein Skript für eine 10-minütige Show-Episode über das Thema 'Unmöglicher Käsekuchen ohne Ei, Käse, Mehl'" 4. Weltraum - Alien-Reiseführer "Entwickle als Alien-Reiseführer einen Reiseplan in Form eines 1000-Wörter-Blogbeitrags im Stil eines Reise-Vlogs, der humorvolle Aktivitäten für Außerirdische auf ihrem ersten Erdtrip beinhaltet, inklusive einer Tabelle mit 'Do's and Don'ts'." 5. Mode - Zeitreisender Stylist "Als zeitgenössischer Stylist, verfasse eine 750-Wörter-Modekritik über mittelalterliche Rüstungen, die in Form einer ironischen Bildergalerie mit witzigen Bildunterschriften und einer Top-5 der 'größten Modedefehler' präsentiert wird." 6. Technik - Retro-Technologie-Reviewer "Gib als Retro-Technologie-Reviewer eine humorvolle Bewertung eines Commodore 64 in einem 500-Wörter-Blogpost, ergänzt durch einen fiktiven Programmcode-Snippet, der eine 'moderne' Anwendung im Retro-Stil zeigt, und abschließenden Bulletpoints, die die charmantesten Eigenschaften hervorheben."

Zum Ausprobieren



Für Profis: Mein CustomGPT Super Prompter <https://chat.openai.com/g/g-PCTj78pJh-super-prompter>

Sind Deine ChatGPT-Unterhaltungen jetzt besser? Fragen? Ergänzungen? Schick uns gerne eine Email fk@fit-fuer-erfolg.de

ChatGPT CheatSheet V2.1
© 2024 www.fit-fuer-erfolg.de

CC-Lizenz Attribution-ShareAlike 3.0 Unported (CC BY-SA 3.0)

